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Hej Arne! 
  
Tack för brevet . Jag arbetar på Infrastrukturdepartementets kommunikationssekretariat och hjälper 
våra statsråd att hantera en del av alla de brev de får. Jag beklagar att svaret har dröjt. 
  
Det är riktigt att plan- och bygglagen är ändrad genom propositionen 2019/20:8.  Bland annat är nu 
laddningsinfrastruktur ett tekniskt egenskapskrav på byggnader i 8 kap. 4 § plan- och bygglagen 
(2010:900). 
  
Anläggningslagen (1973:1149) är dock inte ändrad  på något sätt som är av vikt för den här aktuella 
frågan, och justitieministern gav följande svar i riksdagen om saken för en tid sedan:  
  
https://www.riksdagen.se/sv/dokument-lagar/dokument/svar-pa-skriftlig-fraga/lantmateriet-och-
laddstolpar_H612451 
  
  
I svaret säger justitieministern bland annat : ”Lagen är förhållandevis flexibel och möjliggör att 
tillämpningen följer den tekniska utvecklingen, t.ex. när det gäller vilka ändamål som bör och kan 
tillgodoses genom en gemensamhetsanläggning. I takt med att vissa typer av anläggningar blir 
vanligare och alltmer efter-frågade kan de anses vara av stadigvarande betydelse för fastigheterna.” 
  
Lantmäteriet  ansvarar för att  tillämpa och tolka lagar och regler i frågor som rör lantmäteriets 
verksamhet och uppdrag. Regeringen kan alltså inte säga till lantmäteriet hur man ska tolka lagarna.  
  
  
  
Regeringen har just gett lantmäteriet ett uppdrag som kommer att kunna påverka den fråga du tar 
upp, se länken, på sid 3 i   uppdraget.  
  
https://www.regeringen.se/4a3230/contentassets/a96e2f2cce9a4911915c38ca77419d7f/uppdrag-
att-driva-en-kompetenssatsning-om-digitaliseringens-mojligheter-i-fastighetsbildningsprocessen.pdf 
  
Därutöver finns en utredning ”Mindre aktörer i energilandskapet – förslag med effekt” som 
regeringen arbetar med för tillfället.  Se länken. I denna utredning, SOU 2018:76 på sid 315.  
  
https://www.regeringen.se/rattsliga-dokument/statens-offentliga-utredningar/2018/10/sou-
201876/ 
  
  
I den ovannämnda utredningen tas också saken upp från ett annat håll. Så sammanfattningsvis är 
regeringen medveten om situationen och arbetar på några olika sätt med saken. Det går tyvärr inte 
att säga något mer i dagsläget, om vad som kan komma att hända i frågan, eller i så fall när.  
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Återigen, jag ber om ursäkt för att responsen dröjde. 
  
Med vänlig hälsning 
  
Elisabet Holm 
Regeringskansliet 
Infrastrukturdepartementet 
103 33 Stockholm 
08-405 10 00 
i.registrator@regeringskansliet.se 
www.regeringen.se 
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